
                   

 
 
Distrikt Sjællands årsmøde 2023 
 

 
Tid   25. februar 2023 kl. 9.00 
Sted   Idrættens Hus 
 
Indbudte  Distriktsbestyrelser, DCU’s bestyrelse, Repræsentantskab inkl. 

suppleanter, udvalgsmedlemmer, æresmedlemmer Distrikt Sjælland,  
alle klubformænd i Distrikt Sjælland samt inviterede. 
Der var 60 tilmeldte, 7 der ikke mødte (53 deltagere) og 74 stemmer 
udleveret til mødet. 

  
Referent Rikke Bak Oytan 
 

   
Danmarks Cykle Unions Distrikt Sjælland havde indkaldt til Årsmøde 
2023 jf. vedtægterne lørdag den 25. februar 2023 kl. 9:00 i Idrættens 
Hus, Brøndby Stadion 20, 2605 Brøndby. 

 
Punkt 1 Velkomst samt godkendelse af dagsorden  

v/ Morten Anderson, formand Distrikt Sjælland 
Dagsorden blev godkendt. 
 
 

Punkt 2 Valg af dirigent 
Distriktsbestyrelsen foreslog Hans-Christian Lykkegaard (HCL) som 
dirigent. 
 
HCL blev valgt som dirigent og indledte med at konstatere, at 
årsmødet var lovmæssigt indkaldt. 
 

 
Punkt 3  Valg af stemmetællere  

Distriktsbestyrelsen foreslog Lotte Schmidt & Michael Lajer som 
stemmetællere. 
 
Lotte Schmidt & Michael Lajer blev valgt. 

 
 
Punkt 4  Bestyrelsesberetning 

Morten Anderson fremlagde bestyrelsens beretning for 2022. 
Læs bestyrelsens beretning her. 
I forlængelse af årsberetning var der mulighed for kommentarer og 
spørgsmål. 

 

https://www.cyklingdanmark.dk/fileadmin/user_upload/Distrikt_Sjaelland_-_bestyrelsens_aarsberetning_2022.pdf


                   

Erik Hougs, Holte MTB Klub  
Takkede for årsberetning og roste den samlede distriktsbestyrelse  
for arbejdet. 
 
Bo Belhage, Ulkestrup CC  
Roste ligeledes distriktsbestyrelsen og fremsatte ønske om, at der 
kigges på økonomi og manglen på Trafik Officials (TO). Ulkestrup CC 
havde været nødt til at opgive en række mindre børneløb, da 
udgifterne til TO’ere oversteg klubbens budget. 
 
Morten Anderson, svar til Bo Belhage  
Takkede for spørgsmålet og oplyste, at der bliver gjort en masse på 
politisk niveau i DCU, da TO’ere er et af de primære indsatsområder 
pt. Anderson har selv dialog med DIF-konsulenter og DCU’s direktør, 
mens DCU’s formand har møder med DIF-toppen og på 
ministerniveau, da baggrunden for udfordringerne er en forhastet og 
sjusket ændring af bekendtgørelsen i 2019, som desværre blev 
gennemtrumfet af embedsværket trods advarsler fra DIF, DCU og 
Rigspolitiet. 
 
Christian Ammitzbøll, Lyngby CC  
Mente ikke, at problemet med TO’erne var så slemt, men spurgte til, 
hvordan den nuværende situation ændes uden at miste TO’er?  
Ammitzbøll spurgte også til, hvad bestyrelsen mener med ”større 
transparens” ift. økonomien? 
 
Jørgen Guldborg, Rigspolitiets Idrætsforening  
Bemærkede vedr. TO’er, at man skal huske at give TO’erne den rigtige 
information, en madpakke osv. for at gøre det mere attraktivt. 
Guldborg opfordrede også klubberne til selv at få uddannet TO’er, så 
man ikke skal ”købe” udefra. 
 
Morten Anderson, svar til Ammitzbøll og Guldborg  
Anderson var meget enig i Guldborgs kommentar. Det er vigtigt at få 
folk ude i klubberne uddannet. En mulighed kan være at holde TO-
kursus i klubben, hvis det er en udfordring at komme til Brøndby. Det 
handler også om at behandle de frivillige ordentligt, så det bliver en 
god oplevelse at være TO.  
 
Anderson pegede dog også på, at der er brodne kar blandt de 
nuværende TO’er, og at det bliver undersøgt, om det evt. kan blive 
muligt at ændre bekendtgørelsen, så man kan fratage TO-retten, hvis 
det bliver nødvendigt.  
 
I forhold til transparens handler det om at gøre det synligt, hvad 
pengene går til. F.eks. har BMX haft svært ved at se, hvad deres penge 
går til. Der er dog ikke kun ønske om transparens på distriktsniveau, 



                   

men også i DCU generelt. Et eksempel erIT-gebyret,  
som alle betaler, men som ikke går til IT. Vi er nødt til at vide,  
hvilke penge der går ind, og hvad de bliver brugt til, for at have en 
holdning til det. 
 
Bestyrelsens beretning blev godkendt.  
Ingen stemte imod, ingen undlod at stemme. 
 
 

Punkt 5 Distrikt Sjællands Kommissærudvalgs beretning for 2022 
Kommissærudvalgets beretning fra fremsendt til skriftlig orientering, 
og der var ikke yderligere bemærkninger. 

 
 Se Distrikt Sjællands Kommissærudvalgs beretning her. 
 
 Udvalgets beretning blev godkendt. 

 
 
Punkt 6 Forelæggelse af det reviderede regnskab 2022 til godkendelse og 

budget 2023 til orientering 
Se revideret regnskab 2022 her. 

 
 Torben Ridder gennemgik regnskabet, der ender med et resultat på 

227.537, hvilket er en smule over budget, og som distriktsbestyrelsen 
betragter som tilfredsstillende. Ridder pointerede, at det ikke er 
meningen distriktet skal genere store overskud fremover, men at den 
nye distriktsbestyrelse har haft til hensigt at være sikre på 
økonomistyringen for at kunne disponere langsigtet. 

 
Der var ingen kommentarer til regnskabet. 

 
Regnskabet blev godkendt.  
Ingen stemte imod, ingen undlod at stemme. 
  
Ridder gennemgik herefter budgettet for 2023 til orientering. 
 
Kommentarer til budgettet 
Edvard Larsen, Holbæk Trial Klub  
Hvorfor er trial ikke med i regnskabet eller budgettet? 
 
Torben Ridder, svar til Edvard Larsen  
Fordi der ikke har været udgifter til trial, men kommer der det, så 
kommer det også til at fremgå af både regnskab og budget. 
 
Morten Anderson, svar til Edvar Larsen  
Trial er også fritaget for materieldelen, men vi tager til efterretning, at 
der skal være en note vedr. trial. 

https://www.cyklingdanmark.dk/fileadmin/user_upload/Beretning_for_DCU_Distrikt_Sjaellands_kommissaerudvalg_2022.pdf
https://www.cyklingdanmark.dk/fileadmin/user_upload/Endeligt_regnskab_a__rsmoede_2023.pdf


                   

 
 
Jørgen Guldborg, Rigspolitiets Idrætsforening  
Kan kontingent for motionsklubber sættes op for at få flere penge i 
kassen? Lige nu betales der 1.500 kr. for motionsklubber og 8.000 for 
licensklubber. 
 
Morten Anderson, svar til Jørgen Guldborg 
I forhold til motionsklubber kigger vi på alle muligheder, men 
distriktsbestyrelsen er bekymret for, at motionsklubberne ikke kan se, 
hvad de får for pengene, og før vi har et rigtig godt svar på det, så er 
vi varsomme med at sætte kontingentet op.  
 
 

Punkt 7  Behandling af lovforslag til DCU’s kongres 
Se bestyrelsens lovforslag her. 
Forslagene er også fremsendt på mail fra DCU's sekretariat 24. januar. 
Forslagene er til orientering og kommentarer - vedtægtsændringer 
behandles på Kongressen. 
 
Kommentarer til lovforslag til DCU’s kongres. 
 
Morten Anderson, formand Distrikt Sjælland 
Uddybede det første lovforslag, der meget ligner det Distrikt Sjælland 
allerede fremsatte sidste år, men som i år er fremsat af DCU’s  
bestyrelsen. Idéen er kort fortalt at involvere Repræsentantskabet 
mere i den demokratiske proces ved at give medlemmerne mulighed 
for selv at fremsætte lovforslag. 
 
Jens Albagaard, DCU’s bestyrelse og Dansk MTB Klub  
Uddybede det andet lovforslaget ang. valg af kandidater til bestyrelse 
og udvalg. Kort fortalt er målet med forslaget at skabe større 
transparens ift. den demokratiske proces i DCU, så det er tydeligt for 
alle, hvornår der er valg, hvem der stiller op eller ikke genopstiller. 
 
Der var ikke yderligere kommentarer til forslagene. 
 

Punkt 8  Indkomne forslag vedrørende distriktet 
  Ingen indkomne forslag. 

 
 

Punkt 9  Valg 
  a) Valg til distriktsbestyrelsen – vælges for to år 

 
Formand:  
Morten Anderson, genopstiller → valgt 
 

https://www.cyklingdanmark.dk/fileadmin/user_upload/Forslag_til_aendringer_DCUs_love_og_vedtaegter.pdf


                   

Bestyrelsesmedlemmer:  
Morten Madsen, opstiller til distriktsbestyrelsen → Valgt 
Per Thue Hansen, opstiller til distriktsbestyrelsen → Valgt 

 
Rikke Bak Dalgaard, genopstiller ikke (opstiller som suppleant) 
Bestyrelsesmedlem: Thomas Rodtwitt, genopstiller ikke  
 
Siddende – ikke på valg (valgt i 2022 for to år) 
Næstformand: 
Per Henrik Brask 
 
Bestyrelsesmedlemmer: 
Torben Ridder, kasserer 
Ole Olsen 
Thomas Schluüter 
 
a) Valg af to suppleanter til distriktsbestyrelsen – vælges for ét år 
Maria Irming Pedersen, genopstiller → Valgt 
Rikke Bak Dalgaard, opstiller → Valgt 
 
Morten Madsen, genopstiller ikke (opstiller til distriktsbestyrelsen) 

 
 
c) Valg af kritisk revisor – vælges for to år 
Tina Dideriksen, genopstiller → Valgt 
 
Siddende - ikke på valg (valgt i 2022 for to år): 
Helge Krogh 
 
Valg af en suppleant for ét år: 
Jørgen Hertz, opstiller → Valgt 
 
 
d) Valg til Distrikt Sjællands Kommissærudvalg – vælges for to år 
Formand:  
Lars Gronemann, genopstiller → Valgt 
 
Siddende - ikke på valg (valgt i 2022 for to år) 
Kommissærudvalgsmedlemmer: 
Hans-Christian Lykkegaard 
Dennis Christiansen 
 
 
e) Valg af 6 medlemmer til DCU’s Repræsentantskab 
Vælges for to år - bemærk, at der kun vælges 6 repræsentant-
skabsmedlemmer, da Mette Wandahl som medlem af DCU's 
bestyrelse indtræder i Repræsentantskabet. 



                   

 
Anders Gudnitz, genopstiller ikke 
Christian Ranneries, genopstiller → Valgt 
Helle Pejtersen, genopstiller → Valgt 
Jens Ranneries, genopstiller → Valgt 
Jesper Thiesen, genopstiller → Valgt 
Ole Olsen, genopstiller → Valgt  
Per Thue Hansen, opstiller → Valgt 
 
Siddende - ikke på valg (valgt i 2022 for to år): 
Bo Belhage 
Erik Hougs 
Jens D. Jensen 
Jørgen Guldborg 
Klaus Bach 
Maria Irming Pedersen 
Palle Rosendahl  
 
Siddende medlemmer af DCU's bestyrelse: 
Palle Larsen, næstformand DCU 
Jens Albagaard, bestyrelsesmedlem DCU 
Mette Wandahl, bestyrelsesmedlem DCU 
 
Desuden sidder Morten Anderson som Distrikt Sjællands formand i 
Repræsentantskabet. 
 
 
f) Valg af 5 suppleanter til DCU’s Repræsentantskab – vælges for ét år 
Poul Kristensen, genopstiller ikke 
Martin Eckhof, genopstiller ikke 
Carsten Hansen, genopstiller ikke  

 
Rikke Bak Dalgaard, genopstiller → Valgt som 1. suppleant 
Morten Madsen, opstiller, → Valgt som 2. suppleant 
Henning Hartvig, genopstiller → Valgt som 3. suppleant 
Anker Nielsen, opstiller → Valgt som 4. suppleant 
5. suppleant - vakant 
 
Herefter takkede Hans-Christian Lykkegaard og Morten Anderson for 
et positivt og konstruktivt årsmøde.  
 
Efter det officielle program præsenterede Danmarks Cykle Unions 
sikkerhedskonsulent, David Rasmussen, sikkerhedsindsatsen på 
landevej. 
 
 
 


